
عروس نو مبارک!

اسفندماه ســال 1347 که مردم مشــغول فراهم 
کردن بســاط عید نوروز بودنــد و گروهی معدود 
هم خودروهای پیکان مونتــاژ داخلی و فیات های 
وارداتی از اروپا را همراه با جیپ های فرســوده اما 
نوسازی شده ای که توسط ارتش به عنوان مازاد به 
حراج می گذاشت سرویس می کردند و ازمابهترانی 
هم که شــورلت های آمریکایــی و بنزهای آلمانی 
را جلا می دادند تا آماده مســافرت به اقصی نقاط 
کشور باشند و در این میان سروکله یک خودروی 
لاکچری بانام فورد موستانگ که اکثرا با رنگ های 
شــاد ازجمله صورتی و گلبهــی و دو در بودند در 
گوشــه و کنار کشــور و بخصوص شهر اصفهان به 

چشم می خورد تا عروس نو نام بگیرد. 
اگرچه پیکان اولین خــودرو مونتاژ داخلی بود که 
توسط شــرکت ایران ناســیونال روانه بازار شد اما 
به سرعت آحاد جامعه را تحت تاثیر قیمت مناسب 
و سیســتم سنتی آن قرار داده تا تلاش کنند یکی 
از آن ها را داشته باشند؛ بخصوص زرد قناری که در 
بورس بود که این استقبال باعث شد سرمایه گذاری 
بخش خصوصی سرعت گرفته و شرکت حامیم هم 
ژیان را با قطعات وارداتی از فرانســه بســازد و در 
ادامه شورلت نیز به ساختن آریا و شاهین بپردازد 
تا جایی کــه پژو نیز همه را عقــب بزند و یکه تاز 
بازار مونتاژ اتومبیل در ایران شــود؛ اما بازهم ایران 
ناسیونال که توانسته بود بعدها به ایران خودرو تغییر 
نام پیدا کند و رقیبش ســایپا به پشتوانه خصولتی 
بودن عنان اقتصاد بیمار خودروســازی را به دست 
داشته باشد تا موضوع واگذاری سهام دولتی آن ها 
طــی چند دهه اخیر به یکــی از چالش های اصلی 
بازار و اقتصاد بیمار تبدیل شــود که هر دولتی سر 
کار می آیــد وعده و عید خصوصی شــدن آن ها را 
بدهد درحالی که هیچ وقت این قول ها جدی گرفته 
نشده و به نتیجه نرســیده تا همیشه این دولت ها 
باشــند که به عنوان تصمیم گیرنــده اصلی و نهایی 

خودرو باشند. 
بر این اســاس ســهام »تودلی« خودروسازی ابزار 
دولت هــا برای نفــوذ در این صنعــت بیمار باقی 
مانــد، اگرچه تنها یــک کرســی در هیئت مدیره 
این شــرکت ها دارد. گزارش مبســوطی از سوی 
مرکــز پژوهش های مجلس نشــان از آن دارد که 
در سال های اخیر ســهام دولت در ظاهر به 71/5 
درصد در شــرکت ایران خودرو و 31/17 درصد در 
شرکت سایپا کاهش  یافته اســت ولی با واگذاری 
این سهام ها به دیگر شــرکت های عمومی وابسته 
و یا تحت کنترل دولــت به مقدار »12/21 درصد 
ایران خــودرو و 6/15 درصد ســایپا« ضمن ایجاد 
یک نظام ســهامداری چرخه ای در شــرکت های 
خودروســازی »24/25 درصد سهام ایران خودرو و 
66/39 درصد سهام سایپا« همچنان مدیریت دولت 
را بر این دو شــرکت ابقاء کرده اســت درحالی که 
تاکید مقام معظم رهبری همیشه بر رعایت حقوق 
ســهامداران خصوصی شرکت ها بوده تا منصفانه و 
طبق قانون اداره شوند و هر سهامدار »حتی دولت« 
به اندازه سهم خود در امور مربوطه دخالت نماید که 
شعار امسال یعنی »جهش تولید با مشارکت مردم« 
گویای این واقعیت است که می تواند شیرین باشد 
و در ایــن میان می طلبد تا حــق به حق دار یعنی 
جامعه ایران و بخصوص قطعه ســازانی برســد که 
پروبال های این دو شــرکت بزرگ هستند اما حالا 
شــرکت های خودروســازی بخش خصوصی یعنی 
همــان مونتاژکاران و در کنار آن ها خودروســازان 
چینی هم از فاصله چند هزار کیلومتری چشــم به 
این اسب زین شــده دوخته اند و سعی دارند پا به 
این عرصه آماده بگذارند و رقابتی سرســخت را با 
سهامداران خودروساز داخلی داشته باشند تا پس 
از دولت، آن ها اختیار دو شرکت رقیب را به دست 

گیرند. 
گروه مذکور یکبار دیگر در دهه 80 می خواســتند 
با ایران خودرو وارد »جوئینت ونچر« شــوند که در 
آن دوران مذاکراتی هم بین ایران خودرو و شرکت 
Chery صورت گرفت که حالا می رود تا بازیگران 
اصلی خودروســازی چین پا به بــازار کلان ایران 
بگذارند و بــا بزرگترین آن ها یعنــی ایران خودرو 
مشارکت داشته باشند و البته تا به امروز ناکام مانده 
و به بوته فراموشی سپرده شده تا بار دیگر سروکله 
چشم بادامی ها پیدا شــود؛ زیرا آینده خودروسازی 
جهان و بازیگر اصلــی آن همین چینی ها خواهند 
بود کــه امروز می بینیم در صف مشــتریان خرید 

سهام خودروسازان داخلی ایستاده اند.
آن ها دوئل اقتصادمحور را با به دست آوردن سایپا 
و پارس خودرو شــروع و ســپس به رقابت با قطعه 
سازان می پردازند و اگر موفق بود، متألف می شوند. 
چنانکــه در حال حاضر برخی از خودروهای مونتاژ 
چین در ایران تولید می شــود، از نگاه دیگر شــاید 
حضور چینی ها در ایران خودرو و سایپا اگر به بهبود 
کیفیت تولید داخل همراه شــود، می توان به آینده 
این صنعت هم امید بست. البته از سوی دیگر یکی 
از قطعه ســازان بزرگ کشور با افزایش سهام خود 
به زودی مدیریت یکی از دو خودروســازی بزرگ را 
به دســت می گیرد تا در کنار مالکیت چینی ها در 
سایپا و پارس خودرو به رقابت تنگاتنگ برای اعزام 

عروس های نو به بازار باشند.

بیتوجهیتاکی؟!

رئیسی روبرو نشــدن قهرمانان ایرانی در برابر ورزشکاران 
رژیم صهیونیســتی را نشان پیوند داشــته های عقیدتی با 

روحیه ورزشکاری برشمرد.
رئیــس جمهور در آیین تجلیل از مــدال آوران و قهرمانان 
ورزشی در سال 1402، خطاب به آنها گفت: موجب عزت 

و افتخار ملت قهرمان شدید.
وی قهرمانان را پیشتازان ایجاد امید و غرور ملی دانست و 
افزود: ورزش امری ضروری اســت و توسعه ورزش، توسعه 
ســلامت، امید، نشــاط اجتماعی و انسجام ملی در جامعه 
است. قهرمان بر سکوی قهرمانی، دل مردم را شاد می کند. 
این شادی بسیار قیمتی و ارزشمند است. باید بر گسترش 
ورزش قهرمانی تاکید و زیرســاخت های لازم برای توسعه 
ایــن ورزش را فراهم کرد. قهرمانــان نباید دغدغه ای جز 
قهرمان شــدند داشته باشند. همه الزامات گسترش ورزش 
قهرمانی، باید فراهم شــود. ورزش بانــوان افتخارآفرین و 

ورزش عشایری نیز برای کشور اهمیت زیادی دارند.
رییس  جمهور امتیاز ورزش و ورزشکاران ایرانی را همراهی 
فتوت بــا ارزش های الهی دانســت و افــزود: این زیبایی 

احســاس  و  وصف ناپذیــری 
مســوولیت را در قهرمانــان 
ارتقــاء  را  ورزشــی کشــور 
می دهد. روبرو نشدن قهرمان 
ایرانی در برابر ورزشکار رژیم 
صهیونیســتی نشان از پیوند 
داشته های عقیدتی با روحیه 

ورزشکاری است.
ورزشــی  قهرمانان  رییســی 
کشور را جلوه »ما می توانیم« 
کــرد:  تصریــح  و  دانســت 
همچنان که شهدا در میدان 
نبــرد به مــا آموختنــد »ما 

می توانیــم«. صنعت گران هــم در میــدان تحریم ها به ما 
آموختند »ما می توانیم«. شــما هم در همین مسیر حرکت 
می کنید. توجه مســتمر به خواست ورزشکاران و قهرمانان 
باید همواره ادامه داشته باشد. دولت حمایت از ورزش را در 
دســتور کار قرار داد. همانطور که وعده حضور افراد کار بلد 

در راس وزارت ورزش را دادم، 
امروز شــاهد حضــور آقایان 
سجادی و هاشمی در وزارت 
ورزش و جوانان هستیم. وی 
سپردن مســئولیت باشگاه ها 
مــورد  را  ورزشــکاران  بــه 
اشــاره قرار داد و افزود: بنای 
و طرح های  پروژه هــا  اجرای 
نیمه کاره به دست ورزشکاران 
دولــت  در  را  قهرمانــان  و 
دســتور کار داریم. گسترش 
را هم  باشگاه ها  و  ورزشگاه ها 
در دســتور کار داریم. دولت 
همراه با مردم می تواند ورزش حرفه ای و قهرمانی و همگانی 

و باستانی را هدایت، حمایت و مورد نظارت قرار دهد.
رییس جمهور شناســایی نقاط محــروم و کمتر برخوردار 
و برقــراری عدالت جنســیتی را از دیگر دســتورکارهای 
دولت دانست و گفت: اســتعدادیابی، پرورش استعدادها و 

نگهداشتن استعدادها بر عهده جامعه ورزشی کشور است. 
همه زیرســاخت ها برای ورزشکاران اســت. وی ادامه داد: 
اقتصاد ورزشــی در کنار ورزش باید مورد توجه مسوولان 
ورزشــی کشور باشد. ســوداگری و زیاده طلبی باید مردود 
دانسته شود. نیاز ورزشی به تولیدات و تجهیزات استاندارد 
باید در اختیار ورزشــکاران در سراســر کشور قرار بگیرد. 
در ســال گذشــته بیش از 1000 مدال از ســوی جامعه 
ورزشــی کشور کســب شــد. به ســهم خودم از مربیان 
ورزشــکاران قهرمان تشــکر می کنم. رییســی خواســتار 
توجه به پیشکسوتان ورزش کشــور شد و گفت: توجه به 
پیشکسوتان در جامعه ورزشی بسیار امیدآفرین است. وی 
افزایش اعتبارات ورزش را مورد تاکید کرد و افزود: معتقدم 
هزینه کردن برای ورزش »ســرمایه گذاری« است. هر قدر 
هزینه در ورزش شــود، انجام وظیفه ملی مان را به خوبی 

انجام داده ایم.
در این مراســم و بــا حضور رئیس جمهــور از قهرمانان و 
مدال آوران برگزیده 32 رشــته و بخش ورزشــی قدردانی 

و تجلیل شد.
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گزارش
رئیسی در آیین تجلیل از قهرمانان ورزشی: 

 داشته های عقیدتی مانع روبه رو شدن قهرمانان ایران
 با ورزشکاران اسرائیل است

عضــو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام گفت: مجلس 
نیازمند تحول اســت و انســجام مجلس پیش رو بسیار 
مهمتر از ریاســت آن بوده و هر شــخصی که ریاســت 
مجلــس را بر عهده گیــرد باید با ایجــاد تحول، بتواند 

یکدلی و اتحاد را در بین نمایندگان مردم ایجاد کند. 
یکصد و ســی و دومین نشســت هیأت عالی شــورای 
وحدت، با حضور اعضای این هیات و »محسن رضایی« 
دبیر شــورای عالی سران سه قوه به عنوان میهمان ویژه 
در دفتر مرکزی شــورای وحدت برگــزار و حاضرین به 
بحث و تبادل نظر در مورد مشــکلات کلان کشور و دور 

دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی پرداختند.
رضایی در این جلســه ضمن تاکید بــر اهمیت نگاه به 
آینده در کشــور، به بحران پیش رو در زمینه کهنسالی 

اشاره کرد و آن را مساله ای بسیار مهم ارزیابی کرد.
وی مجلــس دوازدهــم را مجلســی مهــم در دوره ای 
حســاس از انقلاب دانســت و افزود: چهارسال پیش رو 
برای کشورمان بســیار مهم و حیاتی است، زیرا در این 
برهه زمانی باید امید و نشــاط را در جامعه تقویت کرده 

ودرحوزه اقتصاد ، ریل گذاری انجام دهیم.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام همچنین تلاش 
برای رفع ناکارآمدی های موجود را یک سیاست اساسی 
در مجلــس پیش رو ارزیابی کرده و به ســیره حضرت 
امــام خمینی)ره( در رابطه با ایجاد احزاب و تشــکل ها 
پرداخت و شخص محوری را آفت جامعه سیاسی عنوان 

و تصریح کرد: این مســیر، پاســخگوی نیازهای امروز 
ما نیســت. مردم در انتخابات اخیر مجلس از شــخص 
محوری عبور کرده و به این شــرایط می توان به چشم 
یک فرصت نگریست. رضایی همچنین خاطرنشان کرد: 
شــورای وحدت یک اتفاق مبارک اســت که باید تداوم 
یافته و به ســمت آینده حرکت کــن، زیرا ما در جامعه 
سیاســی ایــران از عقلانیت فردی خوبــی برخورداریم 
امــا در حوزه عقلانیــت جمعی، ضعیف هســتیم. وی 
همچنیــن عملیات »وعده صــادق« را یک رویداد مهم 
 ارزیابی کرد و آن را ناشــی از اداره شایسته امور توسط 

رهبر انقلاب دانست.
در این نشست ابتدا »منوچهر متکی« سخنگوی شورای 
وحدت و منتخب مردم تهران در مجلس دوازدهم ضمن 
ارائه توضیحاتی از تحرکات انتخاباتی شورای وحدت در 
سراسر کشــور، به برنامه های آتی شورا و آمادگی برای 

شروع مجلس دوازدهم اشاره کرد.
در ادامــه حجت الاســلام »مصطفــی پورمحمدی« بر 
اهمیــت انســجام لازم در زمینــه برگــزاری انتخابات 
بامشارکت موثر مردم تاکید کرد و افزود: شورای وحدت 
با داشــتن ده ها نماینده در مجلس دوازدهم باید نقشی 
موثر و مفید ایفا کند و بدون شک برای دستیابی به این 
هــدف، نمایندگان باید ارتباط مســتمری با حوزه های 
انتخابیه خود داشــته و زبان گویای مردم و مشــکلات 

آن ها باشند.

رضایی در نشست هیأت عالی شورای وحدت:

مجلس به تحول نیاز دارد
نماینده تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر و پردیس 
در مجلس شــورای اســلامی گفت که با اجرای قانون 
ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها زمینه های بروز 
التهابات در بخش مســکن کاهش پیــدا کرده و بخش 

مسکن از ثبات بهتری برخوردار شود.
علی خضریان با اشــاره به تایید نهایی طرح ساماندهی 
بازار زمین، مســکن و اجاره بها توســط شورای نگهبان 
گفت: اجرای صحیــح این قانون می تواند به ایجاد ثبات 
در بخش مسکن و رفع بخشی از مشکلات در این بخش 

کمک شایانی کند.
خضریان یادآور شــد: بیش از 2 سال است که به عنوان 
طراح این طرح با همکاری کمیســیون عمران مجلس، 
وزارت راه و شهرســازی، مرکــز پژوهش های مجلس و 
دیگر کارشناسان حوزه مسکن برای به سرانجام رساندن 
این قانون تلاش شده است. این قانون ابزارها و اختیارات 
مناســبی را جهت تنظیم گری بخش مسکن در اختیار 
دولت قرار داده و به تبع آن بخش عمده ای از مشکلات 

حوزه مسکن، زمین و اجاره را برطرف می کند.
وی با تشــریح بخشــی از کارکردهای این طرح گفت: 
ایجاد ســازوکارهای لازم بــرای تکمیل ســامانه ملی 
املاک و اسکان کشور جهت شناسایی خانه های خالی و 
ایجــاد زمینه های لازم برای برنامه ریزی در این بخش با 
اســتفاده از اطلاعات این سامانه یکی از کارکردهای این 
قانون است. همچنین در این قانون سازوکار لازم جهت 

کمک به شناسایی خانه های خالی توسط شهرداری ها و 
هزینه کرد بخشــی از منابع اخذ شده از محل مالیات بر 
خانه های خالی برای احیای بافت های فرسوده شهری و 
ساخت مسکن ارزان قیمت برای خانواده های کم درآمد، 

پیش بینی شده است.
به گفته خضریان، پیش بینی ضمانت ها و مشــوق های 
لازم جهت ثبت تمامــی قراردادها اعم از اجاره و خرید 
و فروش در ســامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات و 
اخذ کد رهگیری برای رصد بهتر بازار مسکن و اجاره از 
دیگر مواردی اســت که در این قانون به آن توجه جدی 

شده است.
عضو هیات رییســه کمیســیون اصل نود بیان کرد: در 
این قانون ضمن پیش بینی حمایت های لازم از موجران 
در صورت افزایــش طول دوره قرارداد اجــاره یا اجاره 
واحدهای مسکونی به مستأجران کم درآمد دارای بیش 
از سه فرزند، پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن و افزایش 
آن در ســال های آتی با لحاظ تــورم عمومی نیز برای 

حمایت از مستأجران لحاظ شده است.
خضریان ساماندهی مشــاورین املاک و سکوهای ثبت 
اگهی را از دیگر ویژگی های این قانون دانست و گفت: با 
اجرای قانون ســاماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها، 
امید می رود زمینه بروز مشــکلات ایجاد شده در بازار 
مســکن و اجاره از ناحیه برخی از مشــاورین املاک و 

سکوهای ثبت آگهی املاک رفع شود.

با اجرای قانون ساماندهی اجاره بها التهاب بازار مسکن 
کاهش پیدا می کند

سرلشکر سلامی: 

شرقمدیترانهرابهرویدشمنمیبندیم
فرمانده  کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه آمریکا همه جهان  اسلام 
را هدف قرار داده اســت، گفت: ما در شــرق مدیترانه راه را بر دشمن می بندیم، 

جبهه را وسیع می کنیم تا دشمن تجزیه شود.
سردار سرلشکر حسین سلامی فرمانده  کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی دیروز 
در مراســم بزرگداشت چهلمین روز شهادت ســردار زاهدی و مستشاران ارشد 
کشورمان در حمله رژیم صهیونیستی به ساختمان بخش کنسولی سفارت ایران 
در ســوریه اظهار داشــت: این شــهدا میدان جهاد را برگزیده اند و به آنچه در 
جســت وجوی آن بودند نائل شدند. وی افزود: شــهید زاهدی فرمانده استوار و 
اســطوره ماندگار ســپاه اسلام و شــهید محمد حاج رحیمی یک سردار وارسته 

نجیب و متواضع و پرتلاش بود.
سردار ســلامی ادامه داد: فلســفه و رســالت عمیقی که در ورای شهادت این 
فرزندان ازجان گذشته اسلام  وجود دارد رسالتی عظیم در امتداد رسالت انقلابی 
شکوهمند اسلامی ایران است. فرمانده کل سپاه با بیان اینکه هدف اصلی انقلاب 
احیای مجدد عظمت اسلام در عصر حاضر و  نجات امت اسلام از بردگی طاغوت 
بود، عنوان کرد: قتال در راه مظلومان مســلمانی که تحت ســیطره اشرار عالم 
قرار دارند برای ما که پاســداران انقلاب اســلامی هستیم زیباترین مسئولیت و 

مأموریت است.

وی ادامه داد: هرگز سیاســت اساســی اســتکبار در قبال کشــورهای اسلامی 
مرزهایی را که کشــورهای اســلامی را از یکدیگر جــدا می کند و به آنها هویت 
سیاســی مستقل می بخشــد، از هم تجزیه نمی کند. استکبار با محوریت آمریکا 
برای ســیطره بر جهان اســلام حد و مرزی نمی شناســد و مسلمانان را در یک 

ساختار یکپارچه و پیوسته می بیند.
فرمانده کل سپاه گفت: آمریکا همه جهان  اسلام را هدف قرار داده است، نام های 
بلاد اســلامی متوقف کننده سیاست هایش نیست و می خواهد بر همه مسلمانان 
ســیطره یابد و هویت فرهنگی آنان را مصادره و ثروت آنان را مصادره کند، پس 
همه ما مســلمانان در یک کشتی هستیم، اگر دشــمن بتواند در یک سرزمین 
اســلامی رخنه کند این رخنه را توســعه خواهد داد و باید راه تسلط مستکبران 
مسدود شود. وی با بیان اینکه »ما در شرق مدیترانه راه را بر دشمن می بندیم.«، 
عنوان کرد: ما جبهه را وســیع می کنیم تا دشــمن تجزیه شــود. سرزمین های 
اســلامی باید میدان جهاد علیه مستکبران باشد چون ما دارای دشمن مشترک 

و سرنوشت  و آرمان مشترک هستیم، نمی توانیم جدای از هم زندگی کنیم.
ســلامی تصریح کرد: مبارزه چهل وشش ساله انقلاب اسلامی با مستکبران برای 
این اســت که سرزمین های اســلامی نباید در احاطه مستکبران باشد. ما باید از 
ســرمایه ها و هویت های خود دفاع کنیم. وظیفــه نیروی قدس پر کردن زوایای 
نفوذ دشــمن به عالم اسلام است، با این کار هم از امنیت ملی کشور خودمان و 

هم از امنیت و عزت سایر مسلمانان دفاع کرده ایم.
ارمغان حضور مستکبران در جهان اسلام چیزی جز ویرانی نیست، هرکجا اینها 
پای گذاشتند فقر و آوارگی و کشــتار انجام دادند. اینها فقط می توانند قتل عام 

کنند و پیکر مسلمانان را زیر خروارها آوار دفن کنند.
ســردار ســلامی عنوان کرد: این وضعیت برای ما قابل تحمل نیست، به همین 
دلیل این شــهدا وارد میدان شدند. شهید زاهدی چهل و شش سال لباس جهاد 
را از تن بیرون نیاورد  و حتی یک لحظه میدان را ترک نکرد، همان طور که حاج 
قاســم هم این کار را انجام داد، اینها برای آرامش امّت جان و خانواده های خود 

را فدا کردند.
فرمانده  کل ســپاه با ابراز اینکه عمر دشــمنان رو به زوال اســت، گفت: طوفان 
الاقصی اســراییل را تا مرز مرگ مغزی پیش برد و نشــان داد این رژیم چقدر 
آسیب پذیر و بیت او چقدر عنکبوتی است. آنها فاقد پایداری هستند. منفورترین 
رژیمــی که روی زمین وجود دارد اســراییل و آمریکایی اســت که از آن دفاع 
می کند، با حمایت نظامی و سیاسی آمریکا و تنفس مصنوعی غرب توانسته است 

به این حیات در آستانه تمام شدنش ادامه دهد.
سردار ســلامی ادامه داد: طوفان الاقصی یک شکست اطلاعاتی کامل بر پیکره 
یکــی از قدرتهای اطلاعاتی بود اما در ادامه این طوفان ســهمگین، وعده صادق 
ضربه مهلکی بر پیکره این رژیم ســفاک بود و نشــان داد پرتراکم ترین منطقه 
پدافندی جهان با پشــتیبانی آمریکا، انگلیس، فرانسه و برخی کشورهای عرب 

مقابل یک هجوم محدود چقدر شکست پذیر است.
وی تأکیــد کرد: مــا به پایان عمر سیاســی این رژیم نزدیک می شــویم. امروز 
جغرافیای سیاســی آمریکا در جهان کوچک شــده است و آمریکا از نظر اخلاقی 
در جهان ورشکســته است. آمریکا به دروغ می خواهد خود را مدافع حقوق بشر و 

دموکراسی و رفاه نشان دهد. مارپیچ نزولی قدرت او سالهاست آغاز شده است.

رئیس اقلیم کردســتان عراق در دیدار رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: بطور 
مسلم اجازه اینکه اقلیم کردستان به مرکزی برای تهدید جمهوری اسلامی ایران 
تبدیل شود را نمی دهیم و خواهان این موضوع نیستیم و با آن برخورد می کنیم.

محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در دیــدار نیچروان بارزانی 
رئیس اقلیم کردســتان عراق با بیان اینکه این ســفر در وقت مناســب و خوبی 
انجام شد، گفت: ان شاءالله این سفر در توسعه روابط اقتصادی و فرهنگی با توجه 
به ارتباطات عمیقی که بین اقلیم کردســتان و ایــران وجود دارد، اثرات مثبتی 
بگذارد. وی همچنین با اشاره به این که گفت وگوهای انجام شده در این نشست 
و بیان اینکه طبیعتاً این سفرها در توسعه همکاری های سیاسی و امنیتی اثرگذار 
است و همچنین می تواند تحکیم روابط را به همراه داشته باشد، اضافه کرد: برای 
امنیت ایران و عراق و باورهایی که داریم خون جوانان دو کشــور ریخته شــده 
است و روزهای سختی را گذرانده ایم و اکنون فرصت هایی برای توسعه اقتصادی 
و تقویت بخش های صنعتی، کشــاورزی، فناوری، علمی و دانشگاهی وجود دارد 

که باید از این ظرفیت ها استفاده کنیم.
رئیس مجلس شــورای اسلامی اضافه کرد: یکی از مسائل بسیار مهم که باید به 
آن توجه کنیم در حوزه های زیارتی، ســیاحتی و راهپیمایی اربعین است و اجازه 
ندهیم فرصت ها برای ارتقای روابط بین ایران و اقلیم کردستان عراق از بین برود.
قالیباف با تأکید بر اینکه همه ما باور داریم که رژیم صهیونیســتی امروز دشمن 

شماره یک جهان اسلام است و می بینیم در غزه چه اتفاقاتی رخ می دهد، عنوان 
کرد: در عملیات وعده صادق که جواب تجاوز رژیم صهیونیستی را دادیم به دنیا 
به ویژه آمریکا و رژیم صهیونیســتی نشان دادیم که هیچ تعللی در تصمیم گیری 

نداریم و مصمم و محکم ایستاده ایم.
نیچروان بارزانی رئیس اقلیم کردستان عراق نیز در این دیدار گفت: در چارچوب 
این ســفر دیدارهای خوبی در تهران داشتیم و همان گونه که گفتید این سفر در 
مقطع زمانی مناسبی انجام شد، روابط ایران با اقلیم کردستان و کشور عراق یک 
رابطه تاریخی اســت، فراز و نشــیب هایی حتماً در این روابط وجود داشته اما با 

مدیریت و اهتمام به موضوع می توانیم تمام مشکلات را برطرف کنیم.
وی با اشاره به  دیدارهای خود با مقامات ارشد کشورمان به خصوص رهبر معظم 
انقلاب اســلامی، گفت: معتقدم ســرفصل تازه ای از روابط بین اقلیم کردستان 
و جمهوری اســلامی ایران ایجاد می شــود و در این راســتا لازم اســت از همه 

پشتیبانی های ایران در روزهای سخت از اقلیم کردستان تشکر کنم.
بارزانی اظهار کرد: در تمام شــرایط بحرانی که بعد از ســال 1391 داشــتیم و 
همچنین در پیروزی های خود، شما را در کنار خود دیده ایم و بطور مسلم اجازه 
اینکه اقلیم کردستان به مرکزی برای تهدید جمهوری اسلامی ایران تبدیل شود، 

نمی دهیم و خواهان این موضوع نیستیم و با آن برخورد می کنیم.
رئیــس اقلیم کردســتان عراق همچنین بــا تأکید بر اینکــه در خصوص رژیم 
صهیونیســتی با شما هم نظر هستیم، اضافه کرد: هیچ عقل سلیمی این را قبول 
می کند که با رژیم صهیونیســتی ارتباط داشــته باشد و جمهوری اسلامی ایران 

را از دست بدهد.
بارزانــی افزود: ما اهمیت روابط را می دانیم و خط قرمزهای جمهوری اســلامی 
ایــران را می شناســیم و در زمانی که داعش آمد ما اولین کســی را که در کنار 
خود دیدیم، جمهوری اســلامی ایران و سردار ســلیمانی بود. اینها را نه تنها در 
مجالس خاص، بلکه به صورت علنی و رســانه ها اعلام کرده ایم و آقای بارزانی در 

این خصوص کتاب نوشتند و قدر این پشتیبانی ها را می دانیم.
وی با بیان اینکه خوشــحالیم که توفیق میزبانی زوار امام حسین)ع( را داشته ایم 
و باید اقدامات را نهادینه تر کنیم، گفت: مردم ما، زائران را مهمان خود می دانند 
و بــرای راهپیمایی اربعین اقداماتی داشــتیم از جمله اینکه موکب هایی را برای 

پذیرایی از زائران راه اندازی کردیم.

بارزانی در دیدار با رئیس مجلس:

اجازه نمی دهیم اقلیم کردستان مرکزی 
برای تهدید ایران شود

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن روانشید


